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Besvarelse af spørgsmål nr. S 1480 af 15. maj 2008 stillet af folketingsmedlem Søren Espersen, DF. 

 

Spørgsmål nr. S 1480: 

”Er ministeren enig i, at værnepligtige, som bliver antruffet med hash eller andre ulovlige rusmidler – eller 

mens de er i tjeneste bliver testet positive for hash – skal belønnes med at slippe for værnepligt, og så i 

øvrigt helt undgår at blive straffet i overensstemmelse med den militære straffelov?” 

 

Svar: 

Generelt er jeg selvsagt ikke enig i, at man skal belønnes, hvis man overtræder regler.  

 

Jeg lægger i øvrigt til grund, at generalauditøren – i sager hvor der måtte være grundlag herfor – indleder 

strafforfølgning efter reglerne i den militære straffelov.   

 

Når det er sagt, kan jeg desværre ikke indenfor rammerne af besvarelsen af et § 20-spørgsmål udtale mig 

om den konkrete sag, der måtte have givet anledning til spørgsmålet, da dette forudsætter, at ministeriet 

indhenter en udtalelse fra forsvaret.  

 

Såfremt spørgeren ønsker, at jeg skal forholde mig til den konkrete sag, skal jeg anmode spørgeren om at 

genstille spørgsmålet som et udvalgsspørgsmål.  

 

 


